
3261 17/12 75: Fremsættelse af forslag. 3262 

[Jacob Sørensen.] 
skyldes det, at vi anser det for hensigts- 
mæssigt, at kommunerne snarest muligt af 
hensyn til deres planlægning og udvikling af 
deres skolevæsen får fastlagt retningslinier, 
hvorefter de kan disponere og ikke være 
henvist til en usikker, kortvarig dispensa- 
tionsadgang. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Jørgen 
Junior) (FP): 
Hermed fremsætter jeg for folketinget 

forslag til lov om ændring af lov om folke- 
pension. (Forbedret og ensartet folkepension). 

Med hensyn til lovforslagets indhold og 
begrundelse henvises til de bemærkninger, 
der ledsager dette. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Ritta Ahm) 
(KrF): 
Jeg tillader mig herved for folketinget at 

fremsætte forslag til folketingsbeslutning om 
ændring af lov om dagpenge ved sygdom eller 
fødsel, idet jeg skal henvise til de bemærk- 
ninger, der ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om forsikring af varer og fragt 
mod krigsfare til søs. 

(Lovforslag nr. 26. Fremsat 15/10 75. 
Første behandling 23/10 75. Betænkning 
9/12 75. Anden behandling 12/12 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 116 stemmer mod 24; 4 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om ar- 

bejdsmiljø. 
(Lovforslag nr. 8. Fremsat 8/10 75. Første 

behandling 16/10 75. Betænkning 10/12 75. 
Anden behandling 12/12 75). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 
Af Bach (FP): 

Til § 37. 
I stk. 1 ændres 홢10 personer" til: 홢15 per- 

soner". 
B emærkninger. 

Ifølge § 37 er det klart fastslået, at an- 
svaret for sikkerhed og sundhed påhviler 
bygherren eller en person, som han overdra- 
ger det til. 

Er man i besiddelse af blot et minimum af 
erfaringer om, hvordan arbejdet på en byg- 
geplads fungerer i praksis, er det helt nød- 
vendigt at ændre § 37, stk. 1, som foreslået. 

Årlig foregår der i titusindvis af nybygge- 
rier af helårsbeboelser og sommerhuse, og da 
byggerytmen for forskellige håndværksgrup- 
per almindeligvis er presset hårdt i start- og 
slutfasen, vil der på visse dage, og i mange 
tilfælde blot i nogle timer, opholde sig 12-14 
bygningsarbejdere på byggepladsen. Det vil 
i de allerfleste tilfælde betyde, at de forskel- 
lige firmaer ubevidst overtræder loven, og 
bygherren har ikke en jordisk mulighed for 
at kontrollere lovens overholdelse på dette 
område, såfremt dette ændringsforslag ikke 
vedtages. 

Det normale ved omtalte byggeri er nem- 
lig en arbejdsstyrke på 6-8 personer, men i 
de senere år med stop-start i byggeriet er 
der opstået en uhåndterlig tidstabel for op- 
førelsesperioderne. Derfor foreslås det, at § 
37 ændres, da der ellers netop på dette om- 
råde vil opstå den helt store forvirring og 
lovovertrædelser. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Anken (S): 
Der har mellem anden og tredje behand- 

ling af forslag til lov om arbejdsmiljø været 
afholdt et møde i arbejdsmarkedsudvalget. 
Emnet for dette møde var såvel det æn- 
dringsforslag, som diskuteres her i dag, som 
spørgsmålet om de personaleudvidelser, 
vedtagelsen af loven nødvendiggør for ar- 
bejdstilsynet. På vegne af et flertal: social- 
demokratiets, venstres og det radikale ven- 
stres medlemmer af udvalget, ei jeg blevet 
opfordret til at udtale, at flertallet er ind- 
stillet på at stå bag arbejdsmiljølovens ved- 
tagelse og dens gennemførelse i praksis, her- 
under også at sikre det nødvendige perso- 


